

第31卷第5期
2011年5月
(月刊)

冶金分析
YEJIN FENXI
(Metallurgical Analysis)

Vol. 31 No. 5
May 2011
(Monthly)

目 次

- CuCl₂-NaCl溶液中铜氯络合物浓度的线性扫描伏安法分析 张艳清,李和平,刘庆友,徐丽萍,张磊(1)
Na₃AlF₆-Al₂O₃熔盐中铝溶解度的测定 张跃宏,翟秀静,李斌川,周杨,杨超,冯乃祥(7)
硫酸稀土固相转化新工艺中稀土的固相转化率测定方法研究 王秀艳,刘杰民,杜健,吴永明,张小英(12)
电感耦合等离子体质谱法测定硅钢中痕量铜和镍 李杰,李洁,张穗忠(16)
火花源原子发射光谱法在钢中夹杂物状态分析中的应用(综述) 李冬玲,李美玲,贾云海,王海舟(20)
熔融制样-X射线荧光光谱法测定不锈钢除尘灰中铁铬镍 刘伟,王珺(27)
电感耦合等离子体质谱法测定钢铁中15种痕量元素 成勇,黄木辉(31)
X射线荧光光谱法测定铁矿石中全铁及18个次量成分 廖海平,付冉冉,任春生,余清,张爱珍(36)
2-(5-硝基-2-吡啶偶氮)-4,5二甲基苯酚的合成及其与钴(II)显色反应的研究 韩权,高美娟,王睿,田丽,杨晓慧(41)
多壁碳纳米管修饰电极阳极溶出伏安法测定痕量银 明亮,习霞(45)
2,7-双(5-羧基-1,3,4-三氟唑偶氮)-H酸和过氧化氢催化动力学光度法测定痕量铜(II)的研究 葛昌华,潘富友,梁华定,林彩飞(49)
纳米二氧化钛中硫酸根的离子色谱法测定 黎涛,冯自平,陈金发,于亮(53)
水-正丙醇-硫酸铵体系萃取分离钯的研究 沈久明,司学芝,李想,马万山(56)
电感耦合等离子体原子发射光谱法测定铜精矿和铅精矿中二氧化硅 张宁(60)
以抗坏血酸作还原滴定剂电位滴定法测定铁矿石中全铁 戚淑芳,张杰,王莹,宁松(63)
微波消解-氯化物发生原子荧光光谱法测定进口铜锍中砷和汞 葛钰玮,索金玲,王成,胡晓民(67)
电感耦合等离子体原子发射光谱法测定Sn-Ag-Cu系焊锡中铅和镉 雷宏田,王静,毛亚蓉(71)
冶金分析文献资源及检索方法 邵梅,闻向东(74)

广告目次(11页),2011年冶金及材料分析检测人员培训通知(26页),NTC关于开展化学专业、金属材料物理专业、力学专业技术考核的通知(正文后),关于开展冶金流程全自动/半自动及在线分析系统仪器设备评议活动的通知(正文后),2011年下半年中实国金开展的能力验证计划(正文后),“2011中国科学仪器发展年会”隆重召开(正文后)

第31卷第5期
2011年5月
(月刊)

冶金分析
YEJIN FENXI
(Metallurgical Analysis)

Vol. 31 No. 5
May 2011
(Monthly)

Contents

- Linear sweep voltammetry for analysis of the concentration of copper chloride complex in CuCl₂-NaCl solution ZHANG Yan-qing, LI He-ping, LIU Qing-you, et al. (1)
- Determination of solubility of aluminum in Na₃AlF₆-Al₂O₃ molten salt ZHANG Yue-hong, ZHAI Xiu-jing, LI Bin-chuan, et al. (7)
- Research on analytical method for solid-phase conversion rate of rare earth in novel technology of rare earth sulphate solid-phase transition WANG Xiu-yan, LIU Jie-min, DU Jian ,et al. (12)
- Determination of trace copper and nickel in silicon steel by inductively coupled plasma mass spectrometry LI Jie, LI Jie, ZHANG Sui-zhong (16)
- Application of spark source atomic emission spectrometry to the state analysis of inclusions in steel (review) LI Dong-ling, LI Mei-ling, JIA Yun-hai, et al. (20)
- Determination of iron,chromium and nickel in stainless steel dedust ash by X-ray fluorescence spectrometry with sample preparation by fusion LIU Wei, WANG Jun (27)
- Inductively coupled plasma mass spectrometry determination of fifteen trace elements in steel CHENG Yong, HUANG Mu-hui (31)
- Determination of total iron and eighteen minor components in iron ore by X-ray fluorescence spectrometry LIAO Hai-ping, FU Ran-ran, REN Chun-sheng, et al. (36)
- Study on synthesis of 2-(5-nitro-2-pyridylazo)-4,5-dimethylphenol and its color reaction with cobalt(II) HAN Quan, GAO Mei-juan, WANG Rui, et al. (41)
- Determination of trace silver by anodic stripping voltammetry with multi-wall carbon nanotube modified electrode MING Liang, XI Xia (45)
- Catalytic kinetic spectrophotometric determination of trace copper (II) with 2,7-bi(5-carboxy-1,3,4-triazole)-H acid and hydrogen peroxide GE Chang-hua, PAN Fu-you, LIANG Hua-ding, et al. (49)
- Ion chromatography for the determination of sulfate in nano-titanium dioxide LI Tao , FENG Zi-ping ,CHEN Jin-fa, et al. (53)
- Study on separation of palladium by phase separation extraction in water—1-propanol—ammonium sulphate system SHEN Jiu-ming , SI Xue-zhi, LI Xiang, et al. (56)

- Determination of silicon dioxide in copper concentrate and lead concentrate by inductively coupled plasma atomic emission spectrometry ZHANG Ning (60)
- Determination of total iron in iron ore by potentiometric titration with ascorbic acid as reducing titrant QI Shu-fang, ZHANG Jie, WANG Ying, et al. (63)
- Microwave digestion—hydride generation-atomic fluorescence spectrometry determination of arsenic and mercury in imported copper matte GE Yu-wei, SUO Jin-ling, WANG Cheng, et al. (67)
- Inductively coupled plasma atomic emission spectrometry determination of lead and cadmium in Sn-Ag-Cu system solders LEI Hong-tian, WANG Jing, MAO Ya-rong (71)
- Literature resources and retrieval method of metallurgical analysis SHAO Mei, WEN Xiang-dong(74)